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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens Centralstyrelse den  
10–11 juni 2025 på SKKs kansli. 
 

Närvarande:  

Ordinarie ledamöter: 

Britt-Marie Dornell, ordförande, Eva Liljekvist-Borg, Lars Ramberg § 70–97, Bo Skalin, 
Eva Lejdbrandt, digitalt deltagande, Jörgen Oinonen § 70–77 p, § 77 r–97, Birgitta 
Bernhed, Thommy Sundell, digitalt deltagande, Piia Nora, digitalt deltagande 

Suppleanter: 

Gunnar Petersson § 70–97, beslutande § 77q, Jeanette Börjesson, beslutande § 98–
104, Karin Brostam-Berglund, beslutande § 98–104, Anneli Hultman 

Adjungerade: 

Kees de Jong, VD, Susanne Karlström, personalrepresentant, Maritha Östlund-
Holmsten, sammankallande SKKs valberedning, Bo Edoff, SKKs valberedning, Hans 
Almgren, Lekmannarevisor § 70–78, § 81–104, Karin Andersson, Ekonomichef  
§ 76–77 c, Susanna Hallgren, Tävlings- och utbildningschef § 70–78, Kenneth Lindahl, 
IT-chef § 79–104, Elinor Eriksson, Kennelfullmäktiges ordförande § 80 

 

Protokoll: 

Kjell Svensson 

§ 70 Sammanträdet öppnas 

Britt-Marie Dornell hälsade deltagarna välkomna och öppnade mötet.   

§ 71 Val av justerare 

Birgitta Bernhed och Lars Ramberg valdes att justera dagens protokoll. 

§ 72  Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes efter några omdisponeringar. 

§ 73 Föregående protokoll 

Fanns justerat protokoll CS 2/2025 med en bilagd justeringsanmärkning från 
Eva Liljekvist Borg. 
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Justeringsanmärkningens innehåll diskuterades. 

 
CS beslutade att godkänna protokollet i befintligt skick och lägga det till 
handlingarna. 

§ 74 Per capsulam beslut 

 
CS per capsulam beslut 2025-05-05 
På CS möte 2/2025 § 43 f bordlades fråga från lekmannarevisorn med en 
begäran om närvaro på nästa möte. 
 
CS beslutade att lekmannarevisorn kan delta på nästa CS-möte. 
 
Frågan om lekmannarevisorssuppleantens närvaro på kommande CS-möte 
lyftes. 
 
CS beslutade med en majoritet av sex röster mot tre att 
lekmannarevisorssuppleanten inte deltar på kommande CS-möte. 

§ 75 SKKs Centrala organisation 
 

Organisationskonferens 2025 
 
CS beslutade att materialet från konferensens gruppdiskussioner ska skickas ut 
till samtliga direkta medlemsorganisationer. 

§ 76 Ekonomi 

 SKKs Årsredovisning för räkenskapsåret 1 januari – 31 december 2024 

Presenterades årsredovisning för 2024 samt förslag om att föreslå 
Kennelfullmäktige att årets resultat som efter utnyttjande 
ändamålsbestämda medel uppgår till -5 443 752 kr balanseras i ny räkning. 

 
CS beslutade att godkänna årsredovisningen samt att föreslå 
Kennelfullmäktige att årets resultat som uppgår till -5 443 752 kr balanseras 
i ny räkning. 

 Årsredovisning 2024 för SKKs stiftelser 

Fanns för kännedom årsredovisningar 2024 för Stiftelsen Svenska 
Kennelklubbens Donatorersfond, Stiftelsen Ulla Segerströms och Bertil 
Sted-Grens Fond och Stiftelsen Svenska Kennelklubbens Forskningsfond. 
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CS noterade informationen. 

 Prognos 1-2025 

Presenterade SKKs Ekonomichef Karin Andersson en prognos för 
ekonomiskt resultat för 2025 framtagen under maj. Fanns även en 
sammanställning av de arvoden och reseersättningar som utbetalats till CS, 
valberedning och lekmannarevisorer för 2024 fram till maj 2025 enligt 
tidigare önskemål från CS samt en uppföljning av CS beslut § 43 b/2025. 
 
Prognos 1 visar på ett positivt resultat för 2025 på drygt 3 Mkr baserat på 
de förutsättningar avseende medlemsantal och registreringssiffror som 
presenterades på mötet. Uppföljningen av CS beslut § 43b/2025 om ett 
sparpaket på 2 Mkr visar på en besparing som uppgår till 2,1 Mkr. 
 
CS beslutade att godkänna prognosen. 

 Förslag angående sänkning av arvoden för förtroendevalda i den centrala 
organisationen 

Fanns beslutsunderlag från Anneli Hultman kring förändringar av arvoden 
för förtroendevalda i SKKs centrala organisation. 
 
Efter en inledande diskussion och med hänvisning till det KF uppdrag som 
finns kring att utreda ny ersättningsmodell drogs förslaget tillbaka av 
förslagsställaren. 

 Ansökan om ekonomiskt bidrag från Kynologiska Akademien angående 
digitalisering av material 

Fanns önskemål från Kynologiska Akademien om att genomföra en 
digitalisering av äldre tidningar med mera finansierad genom anslag från 
Stiftelsen SKKs Forskningsfond alternativt SKKs Forskning- och 
utvecklingsfond. 
Fanns beslutsunderlag från VD med förslag att med beaktande av SKKs 
likvida situation avslå äskandet. 
Även om frågan om digitalisering av SKKs arkiv är viktig behöver andra 
lösningar på finansiering hittas utifrån rådande ekonomisk situation. 
 
CS beslutade enligt förslaget. 

 Ansökan om ekonomiskt bidrag till EM Freestyle i Sverige 2025 

Fanns ansökan från Svenska Hundfreestyleklubben om ekonomiskt 
arrangörsbidrag för genomförande av Europeiska Öppna Mästerskapen 
(EOC) i Freestyle 2026. 
Tävlingarna genomförs i Karlskrona 10–13 september 2026. 
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CS beslutade att tyvärr finns det inte möjlighet att ge något arrangörsbidrag 
utifrån SKKs ekonomiska situation. 

 Protokoll Ulla Segerströms och Bertil Sted-Grens minnesfond 

Fanns för kännedom protokoll från möte med Ulla Segerström och Bertil 
Sted Grens minnesfond 2025-05-14 där årets utdelning beslutats.  
 
CS noterade informationen. 

§ 77 Kennelfullmäktige 2025 

 Inbjudan och anmälan till KF 
Fanns de informationsbrev som skickats till de direkta 
medlemsorganisationerna kring inbjudan och anmälan till årets 
Kennelfullmäktige. 

 
CS noterade informationen. 

 Förslag till SKKs Verksamhetsberättelse 2023–2024 

Fanns förslag till verksamhetsberättelse för SKK 2023–2024. Dokumentet 
har varit ute för synpunkter från CS och justeringar har gjorts utifrån dessa. 
 
CS beslutade att godkänna SKKs verksamhetsberättelse 2023–2024. 

 Underlag för SKKs Verksamhetsplan och budget 2026–2027 

Fanns underlag från kommittéer och kansliet till SKKs verksamhetsplan 
2026–2027 samt information om hur processen för att färdigställa förslaget 
är tänkt att drivas. Viktigt att verksamhetsplanen fokuserar på vad som ska 
göras och inte hur och av vem. 
Några kompletteringar av underlagen gjordes. 
 
CS beslutade att uppdra till VD att fortsätta arbetet med att ta fram ett 
färdigt förslag till verksamhetsplan för att kunna besluta om förslag till 
verksamhetsplan för 2026–2027 som ska föreläggas KF i september på CS 
möte i augusti. 

 
Presenterade SKKs ekonomichef Karin Andersson förslag till budget för 
2026–2027. 
 
CS noterade underlagen och uppdrog till VD och ekonomichefen att arbeta 
vidare på förslaget för att kunna besluta om förslaget till rambudget för 
2026–2027 som ska föreläggas KF i september på CS möte i augusti.  
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 Begreppet hundsport i SKKs målparagraf 

Fanns protokollsutdrag SKK/FK nr 3–2025 § 58 b. 
Fråga om proposition angående begreppet hundsport i SKKs målparagraf. 
 
Vid framtagandet av de från den 1 januari 2025 gällande typstadgarna 
ändrades skrivningen som härrör från målparagrafen, 1 § i SKKs typstadgar. 
Kommittén anser att stadgarna inom organisationen ska vara så lika som 
möjligt och föreslår att CS ska lägga en proposition till KF om att ändra 
lydelsen i SKKs stadgars målparagraf § 1 enligt nedan så att även 
avelsutvärderande verksamhet tydliggörs. 

 

Nuvarande lydelse Ny text 

§ 1 Mål, punkt 5 

• Främja och 
utveckla goda 
former av 
hundsport. 

§ 1 Mål, punkt 5 

• Främja och utveckla goda former av 
hundsport och avelsutvärderande 
verksamhet. 

 

CS beslutade enligt förslaget. 

 Tydligare synliggörande av tillhörighet till Svenska Kennelklubben 

Fanns förslag från Eva Lejdbrandt till proposition från CS till KF angående att 
alla medlemsorganisationer ska verka för att i sin externa och interna 
kommunikation tydliggöra tillhörigheten till Svenska Kennelklubben. 
 
CS är positiv till förslaget men det finns några frågetecken kring tidigare 
beslut i frågan. 
 
CS beslutade att bordlägga ärendet till nästa möte för vidare beredning.   

 En ny påföljd och möjlighet till interimistiskt tillträdesförbud 

Fanns förslag från Föreningskommittén kring tidigare proposition angående 
interimistiskt tillträdesförbud. 
Vid KF 2023 behandlades en proposition från CS där det bland annat 
föreslogs att den direkta medlemsorganisation som anmäler någon till 
Disciplinnämnden ska ha rätt att meddela interimistiskt tillträdesförbud, 
alltså att stänga av personen från sin egen verksamhet fram till dess 
ärendet prövats av nämnden. Ett sådant beslut ska alltid kunna omprövas 
av CS. 
Propositionen togs med enkel majoritet vid KF 2023. För bifall för samma 
förslag till stadgeändring krävs ytterligare ett beslut med enkel majoritet 
vid KF 2025. 
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CS beslutade att lägga fram en likalydande proposition om stadgeändring 
till KF 2025. 
 

 
§ Nuvarande 

lydelse 
Föreslagen ändring 

§ 15, 
mom. 1 
st. 2 p. 4  

[Ny punkt] under bestämd eller obestämd tid förbjudas 
att närvara vid arrangemang som anordnas av 
eller plats/lokal som nyttjas av SKK eller 
någon av dess medlemsorganisationer 
(tillträdesförbud),  

§ 15, 
mom. 3  

[Nytt 
moment]  

Direkt medlemsorganisation som har anmält 
en enskild medlem får förbjuda den anmälde 
medlemmen att närvara vid arrangemang 
som anordnas av eller plats/lokal som nyttjas 
av den direkta medlemsorganisationen eller 
någon av dess medlemsorganisationer till 
dess ärendet slutligt avgjorts av 
Disciplinnämnden (interimistiskt 
tillträdesförbud).  
 
Beslutet kan omprövas av SKKs 
Centralstyrelse. 
 
Disciplinnämnden ska vid val av disciplinär 
åtgärd i ett ärende beakta den tid under vilken 
den anmälde varit föremål för interimistiska 
åtgärder. 

 

 Proposition angående grunden för beräkning av antalet röster vid 
Kennelfullmäktige 

Fanns förslag från Föreningskommittén kring tidigare proposition angående 
grunden för beräkning av antalet röster vid KF. 
CS lade inför KF 2023 fram en proposition som bland annat hanterade hur 
beräkningen av röstetal skulle ske. Propositionens del som berörde 
beräkning av antal röster vid KF erhöll en enkel majoritet. För att 
genomföra en stadgeändring krävs en tre fjärdedelars majoritet eller enkel 
majoritet vid två på varandra följande KF. 
Föreningskommittén föreslår att CS inte lägger fram sin proposition för en 
andra omröstning. 
 
CS beslutade enligt förslaget. 
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 Förelåg fråga om ändring av stadgar för länsklubb. 

Fanns protokollsutdrag från SKK/FK nr 2–2025 § 33 c) Ändring av stadgar 
för länsklubb § 9. 
Vid genomgång av länsklubbsstadgar har kommittén uppmärksammat att  
§ 9 moment 4 p. 10 gällande anmälan av länsklubbens fullmäktigedelegater 
och suppleanter till SKK inte överensstämmer med SKKs stadgar § 7 
moment 2, stycke 5 som anger att direkt medlemsorganisation senast två 
månader före KF ska anmäla namn och adress på delegater och suppleanter 
samt antal röster/delegater till SKK. 
 

Kommittén föreslår CS att lägga en proposition till länsklubbsfullmäktige 
2025 om nedanstående ändring av stadgarna för länsklubb. 
 

Nuvarande text Ny text 

§ 9 Länsklubbsstyrelse, moment 4 
Styrelsens uppdrag, punkt 10 

Senast den 31 maj anmäla 
länsklubbens fullmäktigedelegater 
och suppleanter till SKK. 

§ 9 Länsklubbsstyrelse, moment 4 
Styrelsens uppdrag, punkt 10 

Senast två månader före 
Kennelfullmäktige anmäla 
länsklubbens fullmäktigedelegater 
och suppleanter till SKK. 

 
CS beslutade enligt förslaget. 

 Övriga propositioner till KF och Länsklubbsfullmäktige 

Fanns för kännedom förteckning över vilka tidigare beslut som är tagna av 
CS om propositioner till Länsklubbsfullmäktige samt de förslag till 
propositioner till KF som kommer att behandlas på CS möte i augusti. 
 
CS noterade informationen. 

 Motioner till KF 

Samtliga motioner som inkommit till KF och Länsklubbsfullmäktige har 
beretts inför mötet antingen av den kommitté vars ansvarsområde 
motionen berör eller direkt av CS alternativt av VD. 
 
CS beslutade att fastställa utlåtande och förslag till beslut rörande följande 
motioner: 
 

• Svenska Lapphundsklubben angående inavelsgrad och inavelsökning 

• Svenska Pudelklubben angående ändring av benämningen 
”Hälsoprogram nivå 1” till ”Central registrering” 



  

SKK/CS nr 4–2025 
2025-06-10-11 

Sida 8/27 
 
 

 

• Svenska Dvärghundsklubben angående att överprövad och därmed 
godkänd hälsostatus måste leda till att tidigare felaktigt resultat 
raderas ur arkiv 

• Svenska Brukshundklubben och Svenska Schnauzer Pinscherklubben 
angående harmonisering och justering av den svenska HD/ED-
avläsningen 
 
Bo Skalin reserverade sig mot beslutet gällande utlåtande och 
förslag till beslut för denna motion, se bilaga 1. 
 

• Svenska Terrierklubben angående informationsbrev till uppfödare 
som inte följer SKKs rekommendationer avseende inavel 

• Svenska Terrierklubben angående verktyg för att arbeta med 
genetisk variation 

• Svenska Dvärghundklubben angående utsändande av dagordning 
inför varje CS-möte 

• Svenska Dvärghundsklubben angående begriplighet i 
Centralstyrelsens protokoll 

• Södra Älvsborgs Kennelklubbs motion angående ändring av 
grundreglerna 

• Svenska Stövarklubben angående ras- eller specialklubbs rätt till 
uteslutning av medlem 

• Svenska Brukshundklubben angående stadgeändring angående ny 
påföljd och möjlighet till interimistiskt tillträdesförbud 

• Blekinge Kennelklubb angående grunden för beräkning av KF 
delegater 

• Svenska Setterklubben för engelsk setter angående grunden för 
beräkning av KF delegater 

• Svenska Spaniel och Retrieverklubben angående grunden för 
beräkning av KF delegater 

• Svenska Terrierklubben angående grunden för beräkning av KF 
delegater 

• Svenska Specialklubben för Drivande Vildsvinshundar angående 
special- och rasklubbar för jakthundsraser 

• Svenska Specialklubben för Drivande Vildsvinshundar angående 
beslut om digitala eller fysiska års-, medlems- och fullmäktigemöten 

• Svenska Dvärghundklubben angående tillsättandet av en utredning 
om ras- och specialklubbars framtida organisation 

• Svenska Dvärghundklubben angående utarbetande av nya 
anvisningar om hur föreningstekniken ska tillämpas inom SKK 

• Södra Älvsborgs Kennelklubb angående en oberoende 
organisationsutredning 

• Specialklubben för Skällande Fågelhundar angående att vinnartitel 
för svenskt mästerskap i jaktprov införs i stambokföringen 
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• Örebro Läns Kennelklubb angående införande av Bästa nordiska 
hund 

• Dalarnas Kennelklubb angående begränsa antalet 
utställningscertifikat till två innan 24 månaders ålder 

• Svenska Schnauzer Pinscherklubben angående fullcertordning för 
svenskt utställningschampionat 

• Svenska Leonbergerklubben angående begränsning av certifikat till 
hundar under två år 

• Dalarnas Kennelklubb angående införande av nationella veteran- 
och juniorcert/championat 

• Specialklubben för Bearded Collie angående svenskt 
utställningschampionat för juniorer och veteraner 

• Skånska Kennelklubben angående ändring av reglerna för Nordic 
Show Champion (NORDIC CH) 

• Skånska Kennelklubben angående granskning av SKKs sponsoravtal 

• Svenska Spets- och Urhundklubben angående digitalt och socialt 
utanförskap inom SKKs organisation 

• Svenska Lapphundklubben angående språkliga begränsningar i SKKs 
registreringssystem 

• Svenska Spets- och Urhundsklubben och Västra Kennelklubben 
angående registrering av femledsstamtavla vid import 

• Svenska Spets- och Urhundsklubben och Västra Kennelklubben 
angående registrering av hela officiella namnet på importhund 

 
CS beslutade att bordlägga utlåtande och förslag till beslut rörande följande 
motioner för vidare beredning till i första hand dag 2 av detta CS möte: 
 

• Svenska Spaniel och Retrieverklubben angående kvalitetssäkring och 
transparens i avelsarbetet med HD/ED 

• Svenska Spets- och Urhundsklubben angående nolltolerans mot 
trakasserier och mobbing 

• Stockholms kennelklubb angående införandet av en lägre 
medlemsavgift till SKK för övriga direkta medlemsorganisationer. 

• Svenska Dvärghundklubben angående stadfäst rätt för 
specialklubbar med rasansvar till avgörande medinflytande i 
avelsfrågor 

• Svenska Brukshundklubben, Svenska Schnauzer-Pinscherklubben 
och Svenska Stövarklubben angående delegerat avelsansvar inom 
SKK-organisationen 

• Svenska Schnauzer Pinscherklubben och Svenska Dvärghundklubben 
angående ökad transparens, förbättrat beslutsunderlag och styrning 
vid genomförande av beslut och uppdrag 

• Svenska Dvärghundklubben angående tidsbegränsning av effekter 
av straff utdelade av Disciplinnämnden 
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• Svenska Pudelklubben angående tidsbegränsningar av disciplinära 
påföljder och hantering av anmälningar 

• Svenska Spets- och Urhundklubben angående arrangörens ansvar 
gentemot Breed Specific Instructions (BSI) och val av 
utställningsdomare 

• Västra Kennelklubben angående marknadsföring av SKKs uppfödare 

• Svenska Dvärghundklubben angående juniorcertifikat, tävlan om 
cert och veteranchampionat 

 Motionssvar till Länsklubbsfullmäktige 

CS beslutade att fastställa utlåtande och förslag till beslut rörande följande 
motioner: 
 

• Stockholms Kennelklubb angående ändring av lokalklubbsstadga § 3, 
moment 2 

• Hallands Kennelklubb angående att valberedningens förslag ska 
bifogas kallelsen till länsklubbsårsmöte 

• Örebro Läns Kennelklubb angående extra arvoden till 
ringsekreterare vid finaler 

 
CS beslutade att bordlägga utlåtande och förslag till beslut rörande följande 
motion för vidare beredning till i första hand dag 2 av detta CS möte: 
 

• Västmanlands Kennelklubb angående tillägg i lokalklubbsstadgarna 
att klubben ska vara religiöst och politiskt oberoende 

 Förslag till workshops på KF 

Fanns förslag från några kommittéer om teman för de workshops som 
planeras att genomföras fredag kväll den 26 september i samband med KF. 
 

• Rashundsavel i framtiden  
Ansvarig: Karin Brostam Berglund 

  

• Hur kan vi möta klubbarnas behov av nya exteriördomare? 
Hur ska exteriördomarutbildningen se ut i framtiden? 
Ansvariga: Bo Skalin och Eva Liljekvist Borg 

 

• Hur kan prov, tävling och utställning göras mer inkluderande vad 
gäller mångfald, funktionsvariation och ålder? 
Ansvariga: Thommy Sundell, Gunnar Petersson och Birgitta Bernhed 

 

• Delegationsordning för rasansvar. 
Ansvarig: Anneli Hultman 
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CS beslutade enligt förslagen. 

 Utskottsberedningar inför KF  

CS beslutade i § 6 f/2025 att utskottsberedningar av inkomna motioner och 
propositioner ska genomföras inför KF med liknande upplägg som inför KF 
2023. 

 
Förslag till upplägg: 

• Torsdag 4 september, tisdag 9 september, torsdag 11 september, 
måndag 15 september och torsdag 18 september mellan kl. 18.30 
och 21.00 med olika teman via Teams. 

• Teman för de olika träffarna: 
o Utställning, prov och tävling 
o Avelsfrågor 
o Föreningsfrågor 
o Strategiska frågor 
o Administrativa frågor inklusive verksamhetsplan och budget 

för 2026-2027 

• Moderator: Fredrik Bruno 

• Varje utskottsberedning leds av 2–3 CS ledamöter. 

• Samtliga direkta medlemsorganisationer inbjuds att delta. 
 
CS beslutade enligt förslaget. Vilket tema som kommer att vara vilken dag 
beslutas senare. 

 Informationsbord på KF 

Det planeras för att ha olika informationsbord i konferensfoajén under KF 
på liknande sätt som det fanns på organisationskonferensen i mars. Det är 
ännu möjligt att lämna ytterligare önskemål om lämpliga ämnen att 
informera om på detta sätt. 
 
CS noterade informationen. 

 Disciplinnämndens verksamhetsberättelse 2023–2024 

Fanns Disciplinnämndens verksamhetsberättelse 2023–2024 för kännedom. 
 
CS noterade informationen. 

 Hamiltonplaketten 2025 

Fanns förslag från den av CS utsedda beredningsgruppen till mottagare av 
Hamiltonplaketten 2025 för utmärkta förtjänster inom hundaveln. 
 
CS beslutade att tilldela följande Hamiltonplaketten 2025. 
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Ann Kathrin Andersson, Ärla, och Lena Bratsberg-Karlsson, Tyresö 
Searover, labrador retriever 
 
Carina Andersson, Grödinge 
Rondodrevets, tax 
 
Doris Backe, Strömsnäsbruk 
Splash, pudel 
 
Annika Bergquist, Järlåsa, och Helen Häggström, Bålsta  
Agrosofen, nova scotia duck tolling retriever 
 
Ulf Granberg, Holmsund 
Knallapportens, korthårig vorsteh 
 
Elisabet Jonsson, Rottneros 
Lynx, borzoi 
 
Lena Olsén, Uppsala 
Simbaline, löwchen 

 
Saija Reiman-Walldén, Gnesta 
Jaskarin, australisk terrier 

 
Paula Sunebring, Tostared 
Swede Sun's, basset hound 
 
Monika Åkesson, Hässleholm 
Cle bas, newfoundlandshund 

 
Jörgen Oinonen anmälde jäv och lämnade mötet. 

 Förslag till mottagare av SKKs Förtjänsttecken 

 
Fanns förslag från den av CS tillsatta beredningsgruppen för SKKs 
förtjänsttecken som ”utdelas såsom erkänsla för gjorda insatser till 
verksamhet främjande av SKKs syften.” 

 
CS beslutade att tilldela följande personer SKKs förtjänsttecken. 
 
Brith Andersson, Bro 
Hans Balstedt, Fellingsbro 
Siv Bengtsson, Heberg 
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Eva Brauer, Märsta 
Marie Callert, Kristianstad 
Eva von Celsing, Eskilstuna 
Robert Dalman, Härnösand 
Lena Dyrsmeds, Björbo 
Bengt-Olov Horn, Gävle 
Martin Johansson, Vänersborg 
Lars Johnsson, Almunge 
Christina Ling Larsson, Kungälv 
Marie Nylander, Visby 
Jörgen Oinonen, Karlskoga 
Ingunn Olaussen, Uppsala 
Patric Ragnarson, Frösön 
Göte Roman, Norrahammar 
Mikaela Sandbacka, Södertälje 
Ebba von Schéele, Hasselfors 
Leif Sundberg, Ulrika 
Kari Sundqvist, Edsvalla 
Emma Svensson, Västerås 
Tomas Wiklund, Hagfors 
Lasse Österlund, Ulricehamn 
 
Jörgen Oinonen återkom till mötet. 

 Mottagare av Kungliga Patriotiska Sällskapets utmärkelse 

Fanns för kännedom förteckning över mottagare av utmärkelse från 
Kungliga Patriotiska Sällskapet till personer som varit anställda på 
SKKs kansli i minst 25 år för uppskattad arbetsinsats. 
 
I år utdelas utmärkelsen vid Kennelfullmäktige till: 
Måns Engelbrektsson 
Håkan Ericson 
Margareta Hultman 
Yvonne Kekkonen 
Helena Sirén 

 
CS noterade informationen. 

§ 78 Mötet ajournerades för dagen kl. 17.45 

§ 79 Mötet återupptogs onsdag 11 juni kl. 8.30 
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§ 80 Behov av proposition till KF angående uppdragsbeskrivning för 

lekmannarevisorns roll samt sekretessavtal för CS, revisorer och valberedning. 
 

Hälsades Kennelfullmäktiges ordförande Elinor Eriksson välkommen till mötet 
för att som oberoende av CS moderera diskussionen under denna punkt. 
 
Då vikten av att upprätthålla en pålitlig tillämpning av de sekretessregler som 
gäller för CS, revisorer och valberedning har uppmärksammats diskuterades hur 
detta på bästa sätt kan hanteras framöver. I CS arbetsordning framgår vad som 
gäller för styrelsens ledamöter, suppleanter och adjungerade. Dock skrivs inga 
enskilda sekretessavtal. Inte heller för lekmannarevisor och valberedning 
regleras sekretessfrågan via några enskilda avtal. Den auktoriserade revisorns 
sekretess styrs av det regelverk som gäller för auktoriserade revisorer. 
Då juridiskt bindande tystnadsplikt kräver lagstöd handlar det i det här fallet om 
att ingå en sekretessförpliktelse. Fanns en enighet om att enskilda 
sekretessavtal borde införas för CS, lekmannarevisor och valberedning. 
 
Utifrån diskussionen om sekretess samt de olika uppfattningar som 
framkommit kring lekmannarevisorns uppdrag i förhållande till det mer 
formaliserade uppdrag som den auktoriserade revisorn har togs frågan om 
behovet av en uppdragsbeskrivning för lekmannarevisorn upp. Det bör finnas 
en årsplanering för hur revisionsarbetet ska utföras som gäller både för 
lekmannarevisorn och för den auktoriserade revisorn. Även behoven för 
lekmannarevisorn att närvara vid styrelsemöten samt förhållningssättet att 
revisorns uppdrag är att granska besluten, inte diskussionen som leder fram till 
besluten, lyftes. 
 
Med koppling till denna diskussion lyftes förslaget till utlåtande och förslag till 
beslut rörande motion från Svenska Schnauzer Pinscherklubben, Svenska 
Brukshundklubben, Specialklubben för Västgötaspets, Svenska 
Sennenhundklubben, Svenska Molosser- och Herdehundklubben och 
Specialklubben för Rhodesian Ridgeback gällande revisorernas rätt att närvara 
vid Centralstyrelsens sammanträden. 
 
CS beslutade att bordlägga förslaget till utlåtande och beslut rörande motionen 
och uppdra till Anneli Hultman att tillsammans med Föreningskommitténs 
sekreterare återkomma med ett reviderat förslag. 
 
CS beslutade att uppdra till Anneli Hultman att tillsammans med 
Föreningskommitténs sekreterare att ta fram ett förslag till proposition kring 
sekretessavtal för CS, lekmannarevisor och valberedning samt behovet av en 
arbetsbeskrivning för uppdraget som lekmannarevisor. 
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CS tackade Elinor för hennes insats med att moderera diskussionen under 
denna punkt. 

§ 81 Uppföljning av KF frågor från mötets första dag. 

CS beslutade efter kompletterande beredning att fastställa utlåtande och 
förslag till beslut rörande följande motioner till KF: 

 

• Svenska Spaniel och Retrieverklubben angående kvalitetssäkring och 
transparens i avelsarbetet med HD/ED 

• Svenska Spets- och Urhundsklubben angående nolltolerans mot 
trakasserier och mobbing 

• Svenska Dvärghundklubben angående stadfäst rätt för 
specialklubbar med rasansvar till avgörande medinflytande i 
avelsfrågor 

• Svenska Brukshundklubben, Svenska Schnauzer-Pinscherklubben 
och Svenska Stövarklubben angående delegerat avelsansvar inom 
SKK-organisationen 
 

CS beslutade efter kompletterande beredning att fastställa utlåtande och 
förslag till beslut rörande motion till Länsklubbsfullmäktige: 
 

• Motion från Västmanlands Kennelklubb om tillägg i 
lokalklubbsstadgarna att klubben ska vara religiöst och politiskt 
oberoende 

§ 82 Information från SKKs ordförande 

 Ordförande har ordet 

Fanns för kännedom inlägg från Facebook-gruppen ”Ordförande har ordet” 
publicerade 2025-04-15 och 2025-06-05. 
 
CS noterade informationen. 

§ 83 Information från SKKs VD 

a) Aktuell kansliinformation 

Fanns information om resultaten från de undersökningar kring personalens 
arbetsmiljö och arbetssituation som gjorts under våren samt de åtgärder 
som genomförts och planeras att genomföras gällande arbetsmiljöfrågor. 
Vidare informerades om de organisatoriska förändringar som genomförts 
på kansliet. 
 
CS noterade informationen. 
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b) VD brev till CS 

Fanns för kännedom brev med information från SKKs VD till CS daterade 
2025-04-09 och 2025-05-07. 
 
CS noterade informationen. 

§ 84 Information från personalrepresentant 

Gavs information om aktuella frågor från personalrepresentanten. 
 
CS noterade informationen. 

§ 85 Strategifrågor 
 
Preliminär införandeplan för SKKs värdegrund. 
Fanns information om det pågående förberedelsearbetet i visionsgruppen 
baserat på de synpunkter som kom fram vid organisationskonferensen gällande 
hur SKKs värdegrund kan genomföras under förutsättningar att KF tar ett 
sådant beslut. 

 
CS noterade informationen. 

§ 86  Frågor som rör SKKs direkta medlemsorganisationer 

Brev från Länsklubbarna 
Fanns brev från länsklubbarna kring aktuella frågor som skapar oro i klubbarna. 
Vidare fans en sammanställning över den kommunikation som varit mellan 
länsklubbarna och SKKs kansli samt förslag på åtgärder för att förbättra 
kommunikationen framöver. 
 
Diskuterades hur CS bättre kan involveras i dialogen med länsklubbarna. 
 
CS beslutade att presidiet ska bjuda in länsklubbarna till ett dialogmöte i 
augusti.  

§ 87 Frågor som rör medlemmar och privatpersoner 

Skrivelse från medlem rubricerad ”Jag under många år levt i uppfattningen 
att” 

Diskuterades innehållet i skrivelsen. 

CS beslutade att uppdra till ordförande att besvara skrivelsen. 

 



  

SKK/CS nr 4–2025 
2025-06-10-11 

Sida 17/27 
 
 

 
§ 88 Frågor som rör myndigheter 

 
Remissvar  
Fanns för kännedom SKKs remissvar angående Statens jordbruksverks 
föreskrifter om veterinärers skyldighet att lämna uppgifter om användning av 
läkemedel för behandling av djur. 
 
CS noterade informationen. 

§ 89 Utbildningsfrågor 

a) Rapport från dialogmöte samt förbundsstämma med Studiefrämjandet 

Fanns rapport från Piia Nora angående deltagande på Studiefrämjandets 
förbundsstämma samt dialogmöte inför förbundsstämman. 
 
CS noterade informationen. 

b) Uppdragsbeskrivning för CS kontaktperson i utbildningsfrågor 

Fanns uppdaterad version av uppdragsbeskrivning för CS kontaktperson i 
utbildningsfrågor. En grupp har tillsats bestående av Therese Strate och 
Ulrika Norell som tillsammans med Piia Nora ska driva centrala 
utbildningsfrågor som inte sorterar under SKKs Utbildningsavdelning. 
 
CS noterade informationen. 

§ 90 Föreningskommittén, FK 

a) Rapport från möte med Svenska Gårds- och Vallhundsklubben 

Fanns för kännedom rapport upprättad av Eva Lejdbrandt angående 
Svenska Gårds- och Vallhundsklubbens fullmäktigemöte och dialogmöte. FK 
kommer att ha den fortsatta kontakten med klubben för att hantera de 
motsättningar som finns. 
 
CS noterade informationen. 

b) Protokollsutdrag FK § 32 b) Förelåg VUs yttrande gällande Fransk Bulldog 
Klubbs årsmöte 

Fanns protokollsutdrag FK § 32 b) gällande hur olika händelser hanterats vid 
Fransk Bulldog Klubbs årsmöte. 
 
CS noterade informationen. 
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c) Protokoll FK 2/2025 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Föreningskommitté den 11 april 2025. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 91 Prov- och Tävlingskommittén, PTK 

 Dispens kemiskt kastrerade hanhundar VM agility 2025 
Fanns beslutsunderlag gällande kemiskt kastrerade hanhundars deltagande 
vid Agility VM i Sverige med tre bilagor innehållande skrivelse till FCI Agility 
Commission från SKKs Tävlingschef 2025-05-06, skrivelse från FCI General 
Committee till SKKs ordförande 2025-05-12 och skrivelse till FCI General 
Committe från SKKs ordförande 2025-05-19. 

I september 2025 arrangerar Svenska Agilityklubben VM i agility. I samband 
med att information om vilka regler som gäller vid internationella 
mästerskap i Sverige publicerades kom reaktioner från FCIs Agility 
Commission kring ett flertal saker i SKKs regler. FCIs Agility Commission 
lyfte detta till FCIs General Committée, som i en skrivelse till SKK 
ifrågasätter regeln att inte kemiskt kastrerade hanhundar får delta i Sverige 
och anser att den bryter mot FCIs regelverk och därmed ses som 
oacceptabelt. 
 
Allmänna regler paragraf 7: ”Hanhund som kastrerats genom medicinsk 
behandling medges inte dispens för deltagande vid utställning, SBKs 
exteriörbeskrivning, prov, tävling eller beskrivning.” 
 
Vid alla tidigare internationella mästerskap i Sverige, däribland agility VM 
2018, har de svenska reglerna gällt och de har inte ifrågasatts. Det finns 
ingenting i FCIs regler för agility, agility VM eller doping guidelines som 
reglerar detta. Samtidigt finns beslut så sent som 2022 gällande IGP VM då 
kemiskt kastrerade hanhundar inte tilläts delta. 
 
CS reagerade på den konfrontativa tonen i skrivelsen från FCI General 
Committee men vill ändå hitta en lösning på det akuta problemet. 
 
CS beslutade att berörda hanhundar som avser delta vid agility VM kan 
söka dispens från paragraf 7 allmänna regler rörande kemisk kastrering. Ett 
villkor för beviljad dispens är att kemiskt kastrerade hanhundar tillåts delta 
i agility i hundägarens hemland. 
 
Beslutet är omedelbart justerat. 
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 Information från kommittéordförande  

PTK har beslutat att godkänna Svenska Hoopers klubbens ansökan om att 
införa tävlingsformen hoopers som en officiell allmän hundsport. Vidare 
beslutade PTK att godkänna regler för hooperstävlingar att gälla under en 
provperiod från den 1 november 2025 till och med 31 oktober 2028, för att 
därefter ingå i ordinarie regellåsningsperiod. 
 
CS noterade informationen. 

§ 92 Uppfödarkommittén, UpK 

a) Protokollsutdrag UpK 2 2025 § 29 a) Justering av grundregel 2:9 

Fanns protokollsutdrag från UpK 2/2025 § 29 a med förslag om justering av 
SKKs Grundregel 2:9 så att regelverket bättre stämmer överens med det 
nyligen uppdaterade parningsavtalet som lägger vikt vid att även 
hanhundsägaren lämnar sanningsenliga och fullständiga uppgifter om sina 
hundar. Enligt SKKs grundregel 2:9 åligger detta endast organisationens 
uppfödare då skrivningarna i grundreglerna 2:7, 2:8 och 2:9 endast avser 
uppfödare. 
Förslag att ändra ordningen på SKKs grundregler så att skrivningen i 
grundregel 2:9 flyttas till rubriken innan, vilken reglerar vad som 
gäller för uppfödare och hanhundsägare. Detta innebär att grundregel 2:9 
numreras till 2:7 och att de grundregler som kvarstår under rubriken för 
vad som endast krävs för uppfödare numreras som 2:8 respektive 2:9. 
 
CS beslutade enligt förslaget att gälla från och med 2026-01-01. 

b) Överklagan beslut UpK § 36 Uppfödarärenden U22/25 

Fanns överklagan av UpKs beslut § 36/2025 U22/25 gällande ägenderätt i 
förhållande till fodervärdsavtal. Fanns även inlaga från juridiskt ombud 
samt yttrande över överklagan från UpK med bilagor. 
 
CS beslutade att avslå överklagan i enlighet med ingånget avtal. 

c) Överklagan kennelnamn 

Fanns överklagan av ansökt kennelnamn. 
 
CS beslutade att avslå överklagan då det ansökta kennelnamnet inte kan 
anses vara för likt redan befintligt kennelnamn.  

d) Protokoll UpK 2/2025 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Uppfödarkommitté den 2–3 april 2025. 
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Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 93 Kommittén för Hundars Mentalitet, KHM 

 
Protokollsutdrag KHM 27 maj 2025 
Fanns protokollsutdrag från KHM 27 maj 2025 angående arbete med 
riskhundar. Kommittén har beslutat att ett av de viktiga fokusområden man 
vill lägga resurser på framgent är ett projekt om farliga hundar, som kommittén 
vill kalla riskhundar. Projektet ska bland annat syfta till att synliggöra hundars 
olikheter och inhämta mer information om egenskaper och beteenden hos 
dessa riskhundar, något som kan vara värdefullt i den återkommande debatten 
om farliga hundar och rasförbud. 
KHM avser tillfråga Hundstallet om att ingå i ovan nämnda projekt gällande 
riskhundar. 
Kommittén föreslår därför att Hundstallets hundar som genomför BPH hos av 
kommittén utsedda arrangörer betalar anmälningsavgift samt 250 kr för 
eventuell tävlingslicens. 
Gällande det krav på medlemskap som föreligger för deltagande på BPH 
föreslår KHM att Hundstallet hanteras i likhet med Försvarsmakten där hundar 
tillåts delta på mentalbeskrivning inom SKK-organisationen utan medlemskap. 
KHM efterfrågar CS yttrande om förfarandet kring medlemskap samt 
den lägre avgiften för tävlingslicens. 
 
CS uttalar sig positivt till att driva detta i projektform som senare utvärderas 
och som, om behov uppstår, kan avbrytas. 
 
CS beslutar om undantag gällande kravet på medlemskap i SKK-organisationen 
för Hundstallets hundar som genomför BPH samt att dessa hundar kan erhålla 
en Tävlingslicens till det lägre priset 250 kr. 

§ 94 Utställningskommittén, UtstK 

a) Bordlagt ärende CS § 53 c/2025 
Uppföljning CS § 106 d/2024 Stockholm Hundmässa 

CS beslutade att uppdra till SKKs Utställningskommitté att tillsammans med 
kansliet bereda frågan vidare angående konsekvenserna av att i framtiden 
genomföra Stockholm Hundmässa som två endagsutställningar istället för 
en tvådagarsutställning och att återkomma till CS med kompletterande 
underlag. 
 
Fanns ekonomisk beräkning och konsekvensbeskrivning från UtstK. 
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En ingående diskussion fördes där för- och nackdelar med förslaget lyftes. 
CS konstaterade att det är ett riskprojekt ekonomiskt då det finns många 
svåranalyserade faktorer och att det inte är rimligt att budgetera något 
annat ekonomiskt resultat än det som budgeterats för Stockholm 
Hundmässa 2027, som då utgått ifrån att det är en utställning över två 
dagar. 
 
CS beslutade att Stockholm Hundmässa ska genomföras som två 
endagsutställningar 2027 och 2028 där den ena dagen har internationell 
status och den andra dagen status som Nordic Dog Show. 

b) Protokoll nr 2–2025 

Protokoll fört vid sammanträde i Svenska Kennelklubbens 
Utställningskommitté den 20 och 24 mars 2025. 
 
Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

§ 95 Exteriördomarkommittén, EDK 

a) Förslag om auktorisation av allrounddomare 

Fanns protokollsutdrag från EDK 3/2025 § 55 b) Allroundutbidning, där EDK 
fastställt EDK/VU beslut att efter slutförd utbildning på samtliga grupper 
föreslå CS att auktorisera Johan Andersson, Johnny Andersson och 
Mikael Nilsson som allrounddomare. 
 
CS beslutade enligt förslaget och gratulerar de tre nya allrounddomarna till 
denna framskjutna förtroendepost inom Svenska Kennelklubben. 

b) Protokoll EDK 2/2025 

Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens 
Exteriördomarkommitté den 2 april 2025. 
 
Fanns föranmäld fråga på § 34 a i protokollet. 
Diskuterades bakgrunden till beslutet att ta ett samtal med domaren i 
stället för att utdela en formell disciplinär åtgärd. 

 
Efter redogörelse från EDKs ordförande och vice ordförande godkändes 
protokollet och lades till handlingarna. 

§ 96 Jakthundskommittén, JhK 

a) Bordlagt ärende CS § 55 b/2025 
Svenska hundraser  
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Fanns underlag från JhK kring situationen för de 12 svenska hundraserna. 
Merparten av de svenska hundraserna är i dagsläget mindre i numerär än 
för trettio år sedan. 
De inhemska hundraserna har relativt få hälsoproblem och är väl anpassade 
till landets behov. Hundraserna med mindre numerär har svårt att bibehålla 
en långsiktigt hållbar genetisk variation. 
För jakthundsrasernas del påverkar möjligheten att nyttja sin hund i och 
med vargens snabba utbredning. Även viltstammarna skiftar i numerär och 
arter vilket gör att ”allmoge jakten”  över tid är föränderlig.  
Ett mål som är viktigt för de numerärt mindre raserna är att öka antalet 
hundar, dels för att öka avelsurvalet och minska sårbarheten med små 
populationer.  
Antalet registrerade älghundar kommer förmodligen minska som en följd 
av en vikande älgstam. Stövarna har redan gått kräftgång av flera orsaker 
bland annat på grund av vargens återkomst och ökat fokus på 
klövviltsjakt. Detta leder till konkurrens inom rasgruppen. Ökar en ras i 
antal sker det på bekostnad av ett minskat antal i annan ras med likartat 
användningsområde. 
Konkurrensen från raser med liknande användningsområde från andra 
länder/kontinenter tar marknadsandelar. 
 
CS uttalar vikten av att aktivt arbeta med de svenska hundrasernas framtid. 
 
CS beslutar att detta ska lyftas i SKKs verksamhetsplan för 2026–2027 samt 
uppdra till JhK och AK att ta fram en färdplan i linje med detta. 

b) Information från kommittéordförande 

Det årliga mötet på Öster Malma med SKKs jakthundsklubbar innehöll en 
informationspunkt angående doping och dopingreglementet. I efterhand 
har det visat sig att flera har frågor och upplever det svårt, vilket lätt gör att 
man handlar fel omedvetet. 
Kommittén tillsammans med representant från AK, Sveriges Hundungdom 
och Småland Ölands Kennelklubb var på Elmia Game Fair. Det känns mycket 
positivt med samarbetet över kommittégränserna och verksamheter inom 
organisationen. Planeringen för kommande mässor är redan inledd och 
även då kommer länsklubben och Sveriges Hundungdom bjudas in för 
samverkan. 
Under Elmia mässan arrangerades även jaktgalan där SKK medverkade i de 
områden som gällde hund. Detta ses som mycket positivt då bandet till den 
jagande hundägaren kan stärkas. Ett pris från organisationen "SKKs pris" 
delades ut till Michael Barchéus för ett gediget och långvarigt arbete inom 
organisationen.  
 
CS noterade informationen. 
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§ 97 Avelskommittén, AK 

a) Mötesprotokoll Samverkansgruppen för hundvälfärd 

Fanns för kännedom protokoll från Samverkansgruppen för hundvälfärds 
möte i Uppsala 2024‐11‐28. 
 
CS noterade informationen. 

b) Protokollsutdrag SKK/AK nr 3–2025 § 55 g) Förändringar kring benämning 
av policyuttalanden 

Fanns protokollsutdrag SKK/AK nr 3–2025 § 55 g) Förändringar kring 
benämning av policyuttalanden.  
SKK/AK noterade att det finns svårigheter i att AKs policyuttalanden alltid 
ska gå under benämningen riktlinjer. Då policyuttalandena i flera fall är en 
uttolkning av grundreglerna, och därmed tvingande, upplever AK att 
benämningen riktlinje blir vilseledande för uppfödarna.  
AK föreslår CS att ändra benämningen på det som tidigare benämnts AKs 
policyuttalanden från riktlinje till “förtydligande av grundreglerna”. 
 
CS beslutade enligt förslaget och att begreppsdefinitionen för SKKs olika 
styrdokument uppdateras enligt detta. 

c) Protokollsutdrag SKK/AK nr 3–2025 § 55 j) SKKs arbete med genetisk 
variation och avelsfrågor 

Genetisk variation är en förutsättning för ett långsiktigt hållbart 
avelsarbete, med hänsyn till såväl hälsa som funktion. 
Det råder en del okunskap om ämnet och en bristande förståelse och 
acceptans för de åtgärder som vidtas med bland annat inkorsningsprojekt. 
Detta trots att det är åtgärder som är beslutade av SKK centralt.  
Den okunskap som kommittén noterat kan i vissa fall drabba 
förtroendevalda som arbetar i projekten negativt, till den grad att det 
äventyrar hela projekten, och AK anser det viktigt att våra ras- och 
specialklubbar ges stöd i sitt viktiga arbete och att förtroendevalda inom 
vår organisation inte motverkar de beslut som fattats. Kommittén 
poängterade att det därmed föreligger ett stort informationsbehov inom 
organisationen. 
 
AK föreslår CS att se över behovet av att arbeta djupare med frågan och 
främja att samtliga grupper inom vår organisation är väl införstådda med 
och delaktiga i SKKs viktiga arbete med ett långsiktigt och hållbart 
avelsarbete. 
 
CS beslutade enligt förslaget och återremitterar frågan om hur detta ska 
göras till AK.  
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AK föreslår att CS tillsätter en arbetsgrupp som tillser att SKKs 
exteriördomare får en fördjupad utbildning i arbetet med genetisk variation 
med avstamp SKKs vision 2030. 
 
CS beslutade att avslå förslaget då exteriördomare ingår i begreppet 
”samtliga grupper” i föregående beslut. 
 
CS uttalar ett starkt stöd för det arbete som bedrivs i special- och 
rasklubbar med olika inkorsningsprojekt som sedan tidigare är beslutade av 
CS. Detta i det uttalade syftet att öka den genetiska variationen som är en 
förutsättning för ett långsiktigt hållbart avelsarbete, med hänsyn till såväl 
hälsa som funktion. 

d) Protokollsutdrag SKK/AK nr 3–2025 § 56 c) Hälsoprogram, Ansökan från 
Svenska Stövarklubben avseende förändrade registreringsregler för 
hamiltonstövare 

Fanns ansökan från Svenska Stövarklubben avseende förändrade 
registreringsregler för hamiltonstövare. 
AK beslutade att godkänna klubbens ansökan om en förändring av 
hälsoprogram på populationsnivå med en hanhundsbegränsning till max 5 
kullar per hane samt att HD-index plockas bort som avelsverktyg för 
hamiltonstövare. Hälsoprogrammet på populationsnivå gäller från och med 
2026-01-01 medan HD-index kan plockas bort omgående. 
 
CS beslutade att fastställa AKs beslut. 

e) Cavalierprojektet 

Fanns beslutsunderlag från AKs ordförande angående inkorsningsprojektet 
för cavalier king charles spaniel. 
För två år sedan godkände CS ett inkorsningsprojekt för cavalier king 
charles spaniel med syfte att minska förekomsten av de två allvarliga 
sjukdomar som förekommer i rasen, hjärtsjukdomen myxomatus mitral 
valve disease, MMVD och den neurologiska sjukdomen syringomyeli, SM. 
Rasen har även belagts med avelsförbud i vårt grannland Norge i ett 
uppmärksammat rättsfall på grund av dessa sjukdomar och avsaknaden av 
plan för att förbättra hälsoläget.  
Även i Norge och Finland pågår inkorsningsprojekt i rasen av samma orsak. 
Intresset och entusiasmen inom uppfödarkåren har varit stor och nyligen 
genomfördes - i enlighet med projektplanen - en exteriörbeskrivning av ett 
tjugotal hundar ur första generationen, F1. 
Tyvärr fick detta ett mycket tråkigt efterspel i sociala medier. Okunniga och 
direkt felaktiga påstående blandades i långa trådar på FB efter att bilder 
och videos från exteriörbeskrivningen publicerats.  
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Detta har lett till att många engagerade i såväl projektet som rasen nu 
funderar på att ge upp, vilket vore mycket olyckligt. En sådan utveckling 
skulle vara förödande för rasens existens i Sverige, men också äventyra 
SKKs möjlighet att bibehålla förtroendet hos myndigheterna, vilket i 
förlängningen kan påverka aveln av helt andra raser negativt. SKK har fått 
frågor från myndigheter i närtid om hur SKK agerar för att säkerställa sunda 
hundar inom utsatta raser. SKK har då framhållit projektet som ett tydligt 
exempel på att organisationen inte bara pratar utan agerar i praktiken när 
det finns behov av åtgärder för att komma till rätta med 
sjukdomsproblematik i en hundras. 
 
Förslag till beslut: 
CS gör ett uttalande som kan användas både i nationell och internationell 
kommunikation med stöd för inkorsningsprojektet för cavalier king charles 
spaniel. Att det av uttalandet framgår bakgrunden till projektet, var det står 
idag och den fortsatta vägen framåt för att uppnå målen för projektet samt 
att det stöd som The Royal Kennel Club uttalat poängteras. 
 
CS beslutade enhälligt enligt förslaget. 

f) Information från kommittéordförande 

Ytterligare myndighetsåtgärder riktade mot hundavel har tillkommit i flera 
länder på senare tid. Sverige är nu alltmer ensamt i Västeuropa om att inga 
myndighetsingripanden ännu har gjorts” 
 
Material kring genetisk variation och övrig hälsa har inkommit till AG RS 
från de fyra fokusraserna, bostonterrier, engelsk bulldog, fransk bulldog och 
mops, och ska nu bearbetas vidare i samråd med klubbarna. 
 
CS noterade informationen och uttalade sitt stöd för vikten av att 
tidsplanen för AG RS uppdrag kring fokusraserna hålls. 

 

Lars Ramberg, Jörgen Oinonen och Gunnar Petersson lämnade mötet. 
Då Lars Ramberg är en av de valda justeringspersonerna utsågs Bo Skalin att 
justera resterande paragrafer i protokollet. 

§ 98 European Dog Show, EDS, 2026 och Stockholm Hundmässa 2025 

 Information från EDS styrgrupp  

Birgitta Bernhed informerade om det aktuella arbetet i styrgruppen för 
EDS. 
 
CS noterade informationen. 
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 Information om Stockholm Hundmässa 2025 

Fanns skriftlig information från styrgruppen för Stockholm Hundmässa 2025 
om hur långt planeringsarbetet har kommit inför årets evenemang. 
 
CS noterade informationen. 

§ 99 Nationella Dopingkommissionen för Hund, NatDopK 

Protokoll NatDopK 1/2025 
Protokoll fört vid sammanträde med Nationella Dopingkommissionen Hund den 
12 maj 2025. 
 
CS noterade protokollet för kännedom och la det till handlingarna. 

§ 100 Disciplinnämnden, DN 

Protokollsutdrag SKKs Disciplinnämnd 2025-03-13 
 

CS noterade informationen. 

§ 101 Nordiska frågor 

 
Protokoll NKU AU 
Fanns protokoll från möte med NKU AU 10 april 2025. 
 
CS noterade informationen. 

§ 102 Internationella frågor 

a) Rapport från möte FCI Education and PR 29-30 mars i Madrid 

b) FCI Quarterly report #3 2025 

c) FCI General Committee Thuin, 16 April 2025 Main decisions  

d) Minutes of the General Assembly 2025 of the FCI Europe Section on 14 
April 2025 in Brno, Czech Republic  

e) Rapport FCI Rally Obedience Commission 15 maj 2025 

f) Rapport FCI Commision for Sighthound Sport möte 20 maj 2025 via 
Teams 

 
CS noterade informationen. 
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§ 103 Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde hålls onsdag 13 augusti 2025 via Teams. 

§ 104 Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade de närvarande och avslutade mötet. 
 
 

 
Vid protokollet:  
  
Kjell Svensson  
 
 

 

Justeras:  
  
Britt-Marie Dornell 
Ordförande 

 

 
 

 

Justeras:  
  
Birgitta Bernhed 
 

Lars Ramberg 
§ 70-97 
 
 
Bo Skalin 
§ 98–104 
 

  
  

 
 
Bilaga 1 
 
Jag reserverar mig mot motionen från Svenska Brukshundklubben och Svenska 
Schnauzer Pinscherklubben avseende harmonisering och justering av den svenska 
HD/ED-avläsningen. 
Jag är inte i mot AI avläsning är mycket positiv till det! 
Men jag vill genom min reservation ge stöd till de klubbar som under ca 10 år försökt 
arbeta för sina rasers HD-utveckling. 
 
Bo Skalin 
 


